
ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 1/2017 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 2/2017                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση α) υποβολής πρότασης του Δ.Βέροιας στα πλαίσια της 
πρόσκλησης της Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας για την υποβολή 
προτάσεων με τίτλο «Ολοκληρωμένες χωρικές επενδύσεις 
βιώσιμης ανάπτυξης στα αστικά κέντρα της Περιφέρειας 
Κ.Μακεδονίας πλην Θεσσαλονίκης», β) τεύχους πρότασης 
Α΄σταδίου και γ) εξουσιοδότησης του Δημάρχου. 

 
Σήμερα 9 Ιανουαρίου του έτους 2017 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 18:00 

συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 5-1-2017 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, 
τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων 
και στον Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  35 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 

1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Χ. Κούτρας, 4) Τ. 
Χατζηαθανασίου, 5) Β. Παπαδόπουλος, 6)Α.Σιδηρόπουλος, 
7)Δ.Κουλουριώτης, 8)Δ.Τραπεζανλής, 9) Θ. Κορωνάς, 
10)Σ.Διαμάντης, 11)Γ.Σοφιανίδης, 12) Ν. Μωυσιάδης, 
13)Π.Τσαπαρόπουλος, 14) Β.Λυκοστράτης, 15) Γ. Κάκαρης, 16)Μ. 
Παπαϊωάννου, 17)Λ.Ακριβόπουλος, 18)Σ.Ασλάνογλου, 
19)Ε.Ιακωβίδου, 20) Χ. Γαϊτάνου, 21)Α.Σιακαβάρας, 22)Θ.Τέτος, 
23)Ι.Κυρατλίδης, 24) Μ. Σουμελίδης, 25) Ν. Τσιαμήτρος, 
26)Ζ.Πατσίκας, 27)Γ.Γουλτίδης, 28)Η.Τσιφλίδης, 29)Σ.Ελευθεριάδου, 
30)Ν.Μπέκης, 31)Π.Παπαδίνα, 32)Α.Αποστολόπουλος, 
33)Α.Μαρκούλης, 34)Σ.Στουγιάννος, 35)Γ.Μελιόπουλος. 

Ι.Χειμώνας, Γ.Ορφανίδης, 
Ν.Μαυροκεφαλίδης, 
Κ.Καραπαναγιωτίδης, 
Α.Καγκελίδης, Ι.Παπαγιάννης 

                 Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               
Ε.Γκόγκα, Χ.Κεχαΐδης, Γ.Λιλιόπουλος 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, 
Α. Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Χ.Σταφυλίδου, Α. Κακαγιάννης, Ι.Σιδηρόπουλος, Η. Μπατσαράς, Κ.Πιστοφίδης, 
Α.Γκεκόπουλος, Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ν. Αγγέλου, Ε.Μοτσιόπουλος, Π. 
Ποταμόπουλος, Α. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησε ο κ.Ν.Μωυσιάδης 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 1/2017 απόφασης αποχώρησε ο κ.Γ.Μελιόπουλος 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 2/2017 απόφασης αποχώρησε ο κ. Τ.Χατζηαθανασίου και προσήλθε ο κ. Ν.Μωυσιάδης 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 3/2017 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ζ.Πατσίκας 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 5/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Χ.Κούτρας, Ι.Κυρατλίδης 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 6/2017 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Γουλτίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Ι.Κυρατλίδης, 
Ζ.Πατσίκας 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 9/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Ζ.Πατσίκας 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ.10/2017 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, Η.Τσιφλίδης και προσήλθε ο κ. 
Χ.Κούτρας. 
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Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 1ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε υπόψη 
του συμβουλίου το από 3-1-2017 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου Κωνσταντίνου Βοργιαζίδη, 
που έχει ως εξής: 

Με την με αριθμ. πρωτ. 5698/31-08-2016 Πρόσκληση, όπως αυτή τροποποιήθηκε, ως 
προς την καταληκτική ημερομηνία υποβολής, με την με αριθμ. πρωτ. 7834/07-11-2016 
Πρόσκληση, η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας κάλεσε τους οκτώ (8) Δήμους, εκτός 
Θεσσαλονίκης, που περιλαμβάνουν αστικές περιοχές με πληθυσμό άνω των 10.000 κατοίκων, 
μεταξύ των οποίων συμπεριλαμβάνεται ο Δήμος Βέροιας, να υποβάλουν προτάσεις «Στρατηγικής 
Ολοκληρωμένης Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης».  

Η Ολοκληρωμένη Χωρική Επένδυση είναι ένα νέο εργαλείο προγραμματισμού και 
χρηματοδότησης  στο πλαίσιο του Εταιρικού Συμφώνου για το Πλαίσιο Ανάπτυξης - ΕΣΠΑ 2014-
2020. Όπως αναφέρει η σχετική Εγκύκλιος «Σχεδιασμού, υλοποίησης και παρακολούθησης των 
Ολοκληρωμένων Χωρικών Επενδύσεων ως εργαλείων Ολοκληρωμένης Χωρικής Ανάπτυξης των 
Επιχειρησιακών Προγραμμάτων της προγραμματικής περιόδου 2014-2020» που εξέδωσε η Ειδική 
Αρχή Συντονισμού ΕΣΠΑ του Υπουργείου Οικονομίας, Υποδομών, Ναυτιλίας & Τουρισμού 
(αριθ. πρωτ. 81168/ ΕΥΣΣΑ 1796/16-07-2015):  

«Οι Ολοκληρωμένες Χωρικές Επενδύσεις (ΟΧΕ) αποτελούν εργαλείο ολοκληρωμένης 
χωρικής ανάπτυξης για την εφαρμογή αναπτυξιακών στρατηγικών συγκεκριμένων χωρικών 
ενοτήτων. Οι περιοχές αυτές είτε παρουσιάζουν συγκεκριμένα προβλήματα που πρέπει να 
αντιμετωπιστούν με συνολικό τρόπο, είτε διακρίνονται από σημαντικές αναπτυξιακές 
δυνατότητες οι οποίες μπορούν να αξιοποιηθούν και να μεγιστοποιηθούν με βάση ένα 
ολοκληρωμένο αναπτυξιακό σχέδιο. 

Ο ολοκληρωμένος χαρακτήρας της χωρικής στρατηγικής και του σχεδίου υλοποίησης θα 
πρέπει να εξασφαλίζεται με τη συμπληρωματικότητα και συνεκτικότητα των προτεινόμενων 
δράσεων, καθώς και με την αντιπροσωπευτικότητα του συστήματος διακυβέρνησης.  

Στους στόχους της χωρικής στρατηγικής κάθε περιοχής περιλαμβάνονται η βελτίωση της 
οικονομικής κατάστασης και απασχόλησης, η με κοινωνικούς όρους βελτίωση της καθημερινής 
ζωής των πολιτών και η διατήρηση του φυσικού και δομημένου περιβάλλοντος με βάση την 
αειφόρο προσέγγιση της αναπτυξιακής διαδικασίας. 

Οι Ολοκληρωμένες Χωρικές Επενδύσεις μπορούν να χρηματοδοτηθούν από τα Ταμεία 
ΕΚΤ, ΕΤΠΑ και Ταμείο Συνοχής, μέσω συνδυασμένων επενδύσεων, με αναφορά σε δύο 
τουλάχιστον Άξονες Προτεραιότητας και με συνδυασμό μίας ή περισσοτέρων συμπληρωματικών 
επενδυτικών προτεραιοτήτων από διαφορετικούς θεματικούς στόχους,  ενός ή περισσοτέρων 
Επιχειρησιακών Προγραμμάτων. Όπου κρίνεται απαραίτητο, δράσεις χρηματοδοτούμενες από 
συγκεκριμένα μέτρα των Ταμείων ΕΓΤΑΑ και ΕΤΘΑ, μπορούν να συμπληρώσουν τις ΟΧΕ».  

Στο Α’ Στάδιο οι οκτώ Δήμοι της Περιφέρειας με αστικές περιοχές άνω των 10.000 
κατοίκων, μεταξύ των οποίων και ο Δήμος Βέροιας, καλούνται να καταθέσουν ένα κείμενο 
Στρατηγικής Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης (ΣΒΑΑ, στο εξής), που να συγκροτείται από τα 
ακόλουθα συστατικά στοιχεία:  

 Μια συγκεκριμένα ορισμένη Περιοχή για την εφαρμογή της Στρατηγικής 
 Μια Ολοκληρωμένη Στρατηγική 
 Ένα μείγμα παρεμβάσεων κατάλληλο για την αντιμετώπιση συγκεκριμένων 

προκλήσεων (οικονομικές, κοινωνικές, δημογραφικές, περιβαλλοντικές, κλιματικής αλλαγής) από 
κοινού και παράγοντας συνέργειες 

 Ένα αντίστοιχο σύστημα διακυβέρνησης. 
Η Πρόταση ΣΒΑΑ θα αξιολογηθεί, στο Α’ Στάδιο, συγκριτικά, σύμφωνα με συγκεκριμένα 

κριτήρια:  
 την πληρότητα και επιλεξιμότητά της,  
 τη σαφήνεια ορισμού της Περιοχής Εφαρμογής (ΠεΕ) και την ένταση των 

οικονομικών, κοινωνικών, δημογραφικών, περιβαλλοντικών προβλημάτων, καθώς και 
προβλημάτων κλιματικής αλλαγής που εντοπίζονται μέσα σε αυτή την ΠεΕ, 

 την αναγκαιότητα και επικαιρότητα της προτεινόμενης Στρατηγικής, την 
ολοκληρωμένη διάσταση και το μείγμα παρεμβάσεων που προτείνει, 
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 την καταλληλότητα και επιλεξιμότητα των παρεμβάσεων και την ρεαλιστικότητα του 
χρονοδιαγράμματος, και 

 το προτεινόμενο Σύστημα Διακυβέρνησης. 
Ο διατιθέμενος Προϋπολογισμός από το Επιχειρησιακό Πρόγραμμα της Περιφέρειας 

Κεντρικής Μακεδονίας είναι 21.829.705 ευρώ (για δράσεις ΕΤΠΑ 17.030.000 ευρώ και για 
δράσεις ΕΚΤ 4.799.705 ευρώ). Ο προϋπολογισμός της κάθε Πρότασης μπορεί να είναι κατά 
μέγιστο 7.000.000 ευρώ.  

Εφόσον η Πρόταση ΣΒΑΑ αξιολογηθεί ως επιλέξιμη στο Α’ Στάδιο (ως προς την Περιοχή 
Εφαρμογής, την προτεινόμενη Στρατηγική και το συνοπτικό Σχέδιο Δράσης), τότε στο Β’ Στάδιο 
θα οριστικοποιηθεί το τελικό σχέδιο, που θα περιλαμβάνει Αναλυτικό Σχέδιο Χρηματοδότησης 
καθώς και Αναλυτικό και Δεσμευτικό Σύστημα Διακυβέρνησης.  

Ακολουθώντας τον Οδηγό Εφαρμογής που συνοδεύει την Πρόσκληση, η Διεύθυνση 
Προγραμματισμού-Οργάνωσης-Πληροφορικής συνεργάστηκε με όλες τις Διευθύνσεις του Δήμου 
μας (εσωτερική διαβούλευση) για την συγκρότηση του Σχεδίου ΣΒΑΑ. Επίσης, συνεργάστηκε με 
τους τοπικούς φορείς, συλλόγους και οργανώσεις, λαμβάνοντας υπόψη τις απόψεις και προτάσεις 
τους για τη ΣΒΑΑ. Επίσης, το Σχέδιο ΣΒΑΑ συζητήθηκε στην Επιτροπή Διαβούλευσης του 
Δήμου στις 21-10-2016. 

Το Τεύχος της Πρότασης που κατατίθεται προς έγκριση αποτελείται από τα εξής 
κεφάλαια: 

1. Αίτηση – Συνοπτικά Στοιχεία 
2. Περιοχή Εφαρμογής και Σκοπιμότητα 
3. Στόχοι και Αρχιτεκτονική της Στρατηγικής 
4. Συνοπτικό Σχέδιο Δράσης 
5. Σχέδιο Χρηματοδότησης 
6. Σύστημα Διακυβέρνησης 
 
Μια σύντομη περίληψη της Πρότασης ΣΒΑΑ είναι η εξής: 
Η Περιοχή Εφαρμογής ορίζεται ως το τμήμα της πόλης της Βέροιας (Δημοτική Ενότητα 

Βέροιας) που περικλείει το εμπορικό – ιστορικό κέντρο και τη συνοικία του Προμηθέα στην 
αντίπερα όχθη του Τριποτάμου και περιλαμβάνει τους κηρυγμένους ιστορικούς τόπους 
(Μπαρμπούτα, Παναγία Δεξιά, Κυριώτισσα, Κοντογεωργάκη) της πόλης. Η Περιοχή Εφαρμογής 
περικλείει 1.650 στρέμματα, δηλαδή περίπου το 1/3 της συνολικής έκτασης της πόλης της Βέροιας 
(4.540 στρέμματα), συγκεντρώνει μόνιμο πληθυσμό 16.674 κατοίκων (απογραφή 2011) και ορίζεται 
από τις εξής οδούς, ξεκινώντας από το ΒΔ άκρο της: 25ης Μαρτίου – Καλής Παναγιάς – Σταδίου – 
Παυσανίου – Θεσσαλονίκης – Βενιζέλου – Βερμίου – Αγ. Αντωνίου – Κεντρικής – Μαλακούση – 
Βενιζέλου – Ελιάς – Ανοίξεως – Πιερίων – Μπουμπουλίνας – Καραϊσκάκη – Αφροδίτης – 
Γηροκομείου – Τσούλκα – Καπετάν Λιόλιου – Δήμητρας – Πινδάρου – Αγαμέμνονος – Καραδήμου 
– Φωκίωνος – Ακροπόλεως. 

Τα κύρια κριτήρια επιλογής της συγκεκριμένης περιοχής ήταν: 
- Στην ΠεΕ βρίσκονται οι κηρυγμένοι ιστορικοί τόποι της Βέροιας, περιοχές ιδιαίτερου 

πολιτισμικού χαρακτήρα, που σε συνδυασμό με την πληθώρα των μνημείων, καθιστούν την πόλη 
αναπτυσσόμενο τουριστικό πόλο.  

- Στην ΠεΕ περιλαμβάνεται το εμπορικό κέντρο της πόλης, στο πλέγμα πεζοδρόμων 
γύρω από την Παλιά Αγορά, που αποτελεί τον πυρήνα της τοπικής οικονομίας, αλλά λόγω της 
οικονομικής κρίσης παρουσιάζει μεγάλη κάμψη και θνησιμότητα των τοπικών επιχειρήσεων. 

- Στην ΠεΕ παρατηρούνται φαινόμενα έλλειψης και υποβάθμισης του πρασίνου στους 
ελεύθερους χώρους, τόσο στην παραποτάμια ζώνη όσο και διάχυτα σε όλη την ΠεΕ, παρά το 
γεγονός ότι το κλίμα και η τοπογραφία ευνοεί τη βλάστηση. 

- Στην ΠεΕ περιλαμβάνεται η συνοικία του Προμηθέα, που παρά την μεγάλη εγγύτητά της 
με το ιστορικό κέντρο, εμφανίζει προβληματική οργανική σύνδεση με αυτό. 

- Στην ΠεΕ υπάρχουν αυξημένα κοινωνικά προβλήματα και συγκέντρωση ευάλωτων 
και μειονεκτικών ομάδων, όπως διαπιστώνει κανείς από τις υφιστάμενες δράσεις και ανάγκες των 
φορέων που δραστηριοποιούνται μέσα σε αυτήν. 

- Στην ΠεΕ υπάρχουν ελλείψεις σε υποδομές που αφορούν την ήπια μετακίνηση και 
την προσβασιμότητα, ιδίως σε περιοχές γύρω από σχολεία 
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- Τέλος, το ιστορικό κέντρο της Βέροιας ήταν περιοχή μελέτης στο πρόγραμμα 
URBACT. 

Η Στρατηγική για την Περιοχή Εφαρμογής κινείται στο τρίπτυχο Φύση – Ιστορία – 
Φιλοξενία: επιδιώκει να αξιοποιήσει τους πόρους του τόπου της Βέροιας – τη φύση (τον οικολογικό 
πλούτο) και την ιστορία (τον μνημειακό / πολιτιστικό πλούτο) ως τα σημαντικότερά της 
«κεφάλαια» για μια βιώσιμη ανάπτυξη. Η χωρική στρατηγική για την ΠεΕ στοχεύει πρώτα από 
όλα στην αναστροφή της ερήμωσης των τριών ιστορικών τόπων και στην ανάδειξή τους ως το 
περιβάλλον που αναδεικνύει το πολυπολιτισμικό παρελθόν της πόλης, με μια επέμβαση στον χώρο 
που θα έχει βιοκλιματικά χαρακτηριστικά, όπως άλλωστε «οικολογική» ήταν πάντοτε η 
παραδοσιακή οικοδομική τεχνολογία. Η αναζωογόνηση των ιστορικών τόπων και η ανάδειξη του 
πολιτιστικού κεφαλαίου θα συμβάλει στην οικονομική ανάπτυξη, μέσα από την τόνωση του 
τουρισμού και την ανάπτυξη της επιχειρηματικότητας στον τομέα της φιλοξενίας, καθώς και στον 
τομέα της δημιουργικής οικονομίας, με μακροπρόθεσμη αύξηση της απασχόλησης. Σε αυτή την 
κατεύθυνση θα συμβάλει και το πρόγραμμα επιμόρφωσης στους αντίστοιχους τομείς από το 
Επιμελητήριο Ημαθίας, στα πλαίσια της «έξυπνης εξειδίκευσης».  Η Παλιά Αγορά – το εμπορικό 
κέντρο της πόλης –, σε άμεση επαφή με τους ιστορικούς τόπους, αποτελεί επίσης έναν σημαντικό 
οικονομικό πυρήνα όπου η παρέμβαση (δημιουργία Ανοικτού Κέντρου Εμπορίου) θα προσφέρει 
υποδομές, άυλες και μη, για την αναζωογόνηση των τοπικών επιχειρήσεων. Η ενσωμάτωση του 
συνοικισμού του Προμηθέα στην ΠΕ επιδιώκει στην οργανική σύνδεση του συνοικισμού με το 
κέντρο, στην περιβαλλοντική αναβάθμιση των ελεύθερων χώρων του, και στην προώθηση των 
ήπιων μέσων μετακίνησης. Ως προς τις κοινωνικές προκλήσεις, η ΣΒΑΑ επιδιώκει την στήριξη των 
ευάλωτων ομάδων, μέσα από την ενίσχυση υφιστάμενων δομών και μέσα από ειδικές δράσεις 
προώθησης της εκπαίδευσης και της προληπτικής ιατρικής σε περιθωριοποιημένες ομάδες.  

Η Στρατηγική ΒΑΑ επικεντρώνεται σε τέσσερις άξονες: 
1. Ανάδειξη του οικοπολιτιστικού αποθέματος ως αναπτυξιακού τουριστικού πόρου 

για την πόλη 
2. Βιώσιμη αστική κινητικότητα, προσβασιμότητα για όλους  
3. Στήριξη της τοπικής επιχειρηματικότητας, προώθηση της απασχόλησης  
4. Προστασία, υποστήριξη και ένταξη ευάλωτων και ευπαθών ομάδων  
Οι παραπάνω γενικοί στόχοι εξειδικεύονται σε 13 Ειδικούς Στόχους, που αντιστοιχούν 

στους Ειδικούς Στόχους, τις Επενδυτικές Προτεραιότητες και τους Θεματικούς Άξονες του 
Επιχειρησιακού Προγράμματος της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, και σε 36 Παρεμβάσεις 
(έργα και δράσεις), συνολικού Προϋπολογισμού 7.808.406 ευρώ, εκ των οποίων οι δράσεις που 
προτείνονται για χρηματοδότηση από τη ΒΑΑ είναι 6.961.390 ευρώ, ενώ οι δράσεις που 
χρηματοδοτούνται από άλλες πηγές και από ίδιους πόρους είναι προϋπολογισμού 832.210 ευρώ. 

 
Έχοντας υπόψη τα παραπάνω, όπως και την σχετική πρόσκληση με τις αναφερόμενες σε 

αυτήν διατάξεις, παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει για: 
 Την έγκριση υποβολής πρότασης του Δήμου Βέροιας στα πλαίσια της Πρόσκλησης 

της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας για την υποβολή προτάσεων με τίτλο «Ολοκληρωμένες 
Χωρικές Επενδύσεις Βιώσιμης Αστικής Ανάπτυξης στα αστικά κέντρα της Περιφέρειας 
Κεντρικής Μακεδονίας πλην Θεσσαλονίκης» 

 Την έγκριση του συνημμένου Τεύχους Πρότασης Α’ Σταδίου 
 Την υπογραφή των απαιτούμενων για την υποβολή εγγράφων από τον Δήμαρχο 

Βέροιας. 
 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Μ.Γεωργιάδου: Ίσως είναι ευτυχής συγκυρία που το πρώτο θέμα που αφορά την πρώτη 

συνεδρίαση είναι ένα τόσο ενδιαφέρον για την πόλη ζήτημα.  
Το θέμα που σήμερα θα πρέπει να συζητήσετε και να εγκρίνετε αφορά το σχέδιο βιώσιμης 

αστικής ανάπλασης  της πόλης της Βέροιας.  
Με μία πρόσκληση που πρόσφατα εξέδωσε, λεπτομέρειες θα ακούσετε από την καθ’ ύλην 

αρμόδια προϊσταμένη του τμήματος προγραμματισμού την κ.Κατσαβουνίδου, η Περιφέρεια 
Κ.Μακεδονίας καλεί όλους τους δήμους να καταθέσουν προτάσεις που αφορούν το πως μέσα σε 
συγκεκριμένα πλαίσια θέλουν να αναπτυχθεί σε πάρα πολλούς τομείς ο δήμος τους. 
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Κατσαβουνίδου: Ήδη θα ακούσατε από τον Δήμαρχο και την κ.Γεωργιάδου ότι το σχέδιο 
δράσης που εκπόνησε η υπηρεσία μας αφορά την πρόσκληση με τίτλο ολοκληρωμένες χωρικές  
επενδύσεις βιώσιμης αστικής ανάπτυξης στα αστικά κέντρα της Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας. 
Εκδόθηκε από την ειδική υπηρεσία διαχείρισης του Ε.Π. Κ.Μακεδονίας πρόσκληση που καλεί 
τους Δήμους Αλεξάνδρειας, Βέροιας, Κατερίνης, Κιλκίς, Νάουσας, Πέλλας και Σερρών να 
υποβάλουν προτάσεις στρατηγικής βιώσιμης αστικής ανάπτυξης.  

Ουσιαστικά η πρόσκληση αφορά τους δήμους εκτός της Περιφέρειας Θεσσαλονίκης που 
έχουν αστικά κέντρα άνω των 10.000 κατοίκων, δηλ. έχουν αστικές περιοχές και πρέπει το σχέδιο 
βιώσιμης αστικής ανάπτυξης να ακολουθεί την ευρωπαϊκή λογική της ολοκληρωμένης χωρικής 
επένδυσης. Για να καταλάβουμε το περιεχόμενο της ΣΒΑΑ δηλ. της βιώσιμης αστικής ανάπτυξης, 
είναι καλό να ξέρουμε τι είναι και τι όχι, γιατί είναι και ένα εργαλείο που θα το ακούτε στη 
διάρκεια του ΕΣΠΑ τα επόμενα χρόνια, είναι ένα χαρακτηριστικό του αναπτυξιακού σχεδιασμού 
του 2014-2020 και είναι ένα εργαλείο ολοκληρωμένης χωρικής ανάπτυξης για την εφαρμογή 
αναπτυξιακών στρατηγικών σε περιοχές που παρουσιάζουν συγκεκριμένα προβλήματα ή 
διακρίνονται από συγκεκριμένες αναπτυξιακές δυνατότητες.  

Στο πλαίσιο των ολοκληρωμένων χωρικών επενδύσεων είναι δυνατή η υλοποίηση 
συνδυασμένων δράσεων οι οποίες χρηματοδοτούνται από περισσότερα του ενός ταμεία. Το 
ταμείο ΕΤΠΑ αφορά τεχνικά έργα, είναι το ευρωπαϊκό ταμείο περιφερειακής ανάπτυξης και το 
ΕΚΤ είναι το ευρωπαϊκό κοινωνικό ταμείο. Η έννοια της ΟΧΕ είναι ότι οποιαδήποτε επέμβαση 
κάνουμε σε μια εδαφική περιοχή πρέπει να συνδυάζει έργα τεχνικά με κοινωνικές κι άλλες 
δράσεις και μάλιστα σε μεγάλο ποσοστό, ώστε να υπάρχει μια ολοκληρωμένη αξιοποίηση των 
δυνατοτήτων της περιοχής και φυσικά ολική αντιμετώπιση των προβλημάτων της. Άρα, γιατί 
ειπώθηκε από τον κ.Πατσίκα τι γίνεται με τα μεγάλα έργα;  

Προφανώς όταν μιλάμε για τις πόλεις μας αφορούν οι αστικές αναπλάσεις αλλά πλέον 
στην νέα προγραμματική περίοδο οι αστικές αναπλάσεις διαφοροποιούνται. Δεν πρόκειται για ένα 
έργο που κάνουμε μέσα στην πόλη αλλά πρέπει να είναι μέρος ενός στρατηγικού σχεδίου για την 
αστική ανάπτυξη και να λαμβάνει τα πολλαπλά προβλήματα που υπάρχουν στις πόλεις. Τα 
αναφέρει ρητά η πρόσκληση, δημογραφικά, οικονομικά, κοινωνικού αποκλεισμού, 
περιβαλλοντολογικά και κλιματικής αλλαγής και να προτείνει παρεμβάσεις να αφορούν πρώτα- 
πρώτα μια συγκεκριμένη περιοχή εφαρμογής, να τεκμηριώνονται με επαρκή στοιχεία ως προς την 
αναγκαιότητα και προτεραιότητά τους, να απαντούν σε πολλαπλές κατηγορίες προβλημάτων. 
Αυτές οι πέντε κατηγορίες που προανέφερα να έχουν ένα ολοκληρωμένο χαρακτήρα δηλ. όλα να 
υπακούουν σε μια λογική παρέμβασης, να αξιοποιούν ήδη ώριμες μελέτες και προηγούμενες 
δράσεις και πολύ σημαντικό και το τελευταίο να βασίζονται σε συνέργειες μεταξύ του δήμου και 
της κοινωνίας των πολιτών, άλλων φορέων, ιδιωτικών οργανώσεων, οτιδήποτε δραστηριοποιείται 
μέσα στην πόλη και εκτός δήμου αφορά επίσης τη στρατηγική βιώσιμης αστικής ανάπλασης.  

Έτσι ο Δ.Βέροιας προχώρησε καταρχήν σε μια διαδικασία εσωτερικής διαβούλευσης, δηλ. 
οι διευθύνσεις πρότειναν κάποια έργα-παρεμβάσεις και διαπίστωσαν κάποια προβλήματα που 
πρέπει να στοχεύσουμε σε συζητήσεις με τους φορείς της πόλης.  

Συζητήθηκε επίσης γιατί είχαμε προετοιμαστεί όπως είπε και ο Δήμαρχος για να 
καταθέσουμε την πρόταση 18 Νοεμβρίου, είχε συζητηθεί στην επιτροπή διαβούλευσης το θέμα 
αρχές του Νοέμβρη. Το τελικό παραδοτέο που θα καταθέσουμε αφού περάσει από εσάς, από την 
έγκριση σας, στη διαχειριστική αρχή, αφορά τον ορισμό της περιοχής εφαρμογής, εκθέτονται όλα 
τα χαρακτηριστικά που προείπαμε, δηλ. δημογραφικά, οικονομικά, περιβαλλοντολογικά και  
κλιματολογικής αλλαγής που αφορούν αυτή την περιοχή συγκεκριμένα, εντοπίζουν τα 
προβλήματα και  τις αναπτυξιακές προκλήσεις.  

Τέλος υπάρχει ένα σχέδιο δράσης το οποίο είναι προκαταρτικό, εφόσον εγκριθεί το σχέδιο 
του δήμου μετά θα γίνει το τελικό σχέδιο. Η προθεσμία είναι 20 Ιανουαρίου για την υποβολή 
αυτού του σχεδίου. Η πρόταση κάθε δήμου μπορεί να φτάσει τα 7.000.000€ αλλά θα διατεθούν 
μόλις 21.829.705€, που σημαίνει τρεις ή τέσσερις προτάσεις από τους 8 δήμους που είναι πιθανοί 
δικαιούχοι θα πάρουν την προέγκριση.  

Οι επιλέξιμες παρεμβάσεις επίσης είναι πολύ συγκεκριμένες, η κ.Γεωργιάδου κι εγώ 
εξαντλήσαμε κάθε περιθώριο να μπορέσουμε να εντάξουμε κάποιες βασικές προτεραιότητες του 
δήμου μέσα σε αυτό το σχέδιο. Ήταν πολύ σαφής οι κατευθυντήριες οδηγίες που έλεγαν ότι 
συγκεκριμένες παρεμβάσεις μπορούν να ενταχθούν. Όπως είπα οι δράσεις ΕΚΤ έχουν μια 
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ποσόστωση στο σύνολο άνω του 20%, άρα μειώνεται το ποσό το οποίο θα μπορούσε να διατεθεί 
δυνητικά για τεχνικά έργα.  

Ως περιοχή εφαρμογής ορίστηκε για τη ΣΒΑΑ η χωρική ενότητα της πόλης της Βέροιας 
που αποτελείται από το ιστορικό κέντρο, την περιοχή του Τριποτάμου, την παραποτάμια περιοχή 
και τη συνοικία του Προμηθέα.  

Τα κριτήρια επιλογής έχουν σημασία γιατί ένα στοιχείο αξιολόγησης θα είναι κατά πόσο η 
περιοχή η οποία επιλέγεται πληροί κάποια κριτήρια. Από την πρόσκληση προκύπτει και αυτή η 
αξιολόγηση. Διαλέξαμε αυτή την περιοχή γιατί βρίσκονται σε αυτή την περιοχή οι κηρυγμένοι 
τόποι στον Δ.Βέροιας που είναι ιδιαίτερου πολιτισμικού χαρακτήρα που σε συνδυασμό με την 
πληθώρα των μνημείων που υπάρχουν συνδέουν τον τουρισμό με την τοπική ανάπτυξη.  

Στην περιοχή εφαρμογής περιλαμβάνεται το εμπορικό κέντρο της πόλης, παλιά αγορά, που 
αποτελεί τον πυρήνα της τοπικής οικονομίας μέσα στην περιοχή εφαρμογής αλλά λόγω της 
οικονομικής κρίσης παρουσιάζει μεγάλη κάμψη και θνησιμότητα των τοπικών επιχειρήσεων. Μια 
επιτόπια έρευνα που κάναμε τον Οκτώβρη του  2016 μας έδειξε ότι το 22% των καταστημάτων 
μέσα στο ιστορικό εμπορικό κέντρο ήταν κενά, κάτι το οποίο είναι ένας δείκτης προς επίρρωση 
όλου του σκεπτικού που θέτουμε στη στρατηγική βιώσιμης αστικής ανάπτυξης δηλ. επιβάλλεται 
να επέμβουμε στην περιοχή αυτή.  

Επίσης, στην περιοχή εφαρμογής έχουμε πολλούς ελεύθερους χώρους οι οποίοι θα 
μπορούσαν να είναι αναβαθμισμένοι και να χρησιμοποιούνται καλύτερα τόσο στην παραποτάμια 
ζώνη όσο και σε όλη την περιοχή.  

Στην περιοχή εφαρμογής περιλαμβάνουμε τη συνοικία του Προμηθέα διότι έχει μια 
εγγύτητα με το ιστορικό κέντρο, αλλά λειτουργικά δεν είναι επαρκώς συνδεδεμένη με αυτό και 
επιδιώκει η στρατηγική να το επιτύχει. Στην περιοχή εφαρμογής υπάρχουν αυξημένα κοινωνικά 
προβλήματα και συγκέντρωση ευάλωτων και μειονεκτικών ομάδων. Επίσης εντοπίζονται χωρικά 
οι φορείς πλην του δήμου που δραστηριοποιούνται σε αυτό τον τομέα. Στην περιοχή εφαρμογής 
επίσης υπάρχουν έλλειψη σε υποδομές που αφορούν την ήπια μετακίνηση και την 
προσβασιμότητα ιδίως σε περιοχές γύρω από τα σχολεία.  

Τέλος, το ιστορικό κέντρο της Βέροιας ήταν αντικείμενο του urbact της προηγούμενης 
προγραμματικής περιόδου. Όλα αυτά τα στοιχεία στην αξιολόγηση της πρότασης λαμβάνονται 
υπόψη και είναι επιπλέον μόρια για τη θετική αξιολόγηση της σκοπιμότητας επιλογής αυτής της 
περιοχής. Ένας από τους χάρτες που καταθέτουμε και είναι μέσα στο τεύχος της μελέτης είναι 
ένας χάρτης εντοπισμού χαρακτηριστικών και προβλημάτων όπου φαίνονται διαφορετικές 
κατηγορίες χαρακτηριστικών, αφορούν τα περιβαλλοντολογικά χαρακτηριστικά, τα προβλήματα 
υποδομών αλλά και η θετική πλευρά, η πολιτιστική κληρονομιά, ο πλούτος που υπάρχει, οι 
περιοχές ιδιαίτερου φυσικού κάλους που είναι χαρακτηρισμένη όλη η παραποτάμια περιοχή. Η 
στρατηγική λοιπόν στα πλαίσια της ΟΧΕ πρέπει να έχει κάποιο ολιστικό και ολοκληρωμένο 
χαρακτήρα.  

Για τη Βέροια η στρατηγική βιώσιμης αστικής ανάπτυξης έχει το τρίπτυχο φύση-ιστορία-
φιλοξενία δηλ. εστιάζεται στο οικολογικό απόθεμα της πόλης που είναι η πλούσια βλάστηση, η 
παρουσία του ποταμού, το πολύ όμορφο φυσικό κεφάλαιο που υπάρχει, το οποίο συνδυάζεται με 
τον μνημειακό και πολιτιστικό πλούτο της ίδιας περιοχής και αυτά τα δύο στοιχεία είναι οι 
αναπτυξιακοί της πόροι που σχετίζονται με την προσέλκυση επισκεπτών και τουριστών στην 
πόλη που είναι η βάση για μια μελλοντική ανάπτυξη. Με άλλα λόγια αυτό είναι το σενάριο να 
αξιοποιήσει αυτό το τρίπτυχο που είναι και το τρίπτυχο της βιώσιμης αστικής ανάπτυξης 
οικονομία-οικολογία-βιωσιμότητα.  

Κυρίως εστιάζεται στους ιστορικούς τόπους και στόχος είναι η αναστροφή της ερήμωσης, 
η δημογραφική τόνωση και με μια επέμβαση που θα έχει βιοκλιματικά χαρακτηριστικά δηλ. 
αναβάθμιση των πεζόδρομων, των κοινόχρηστων χώρων γενικά που έχει και ένα άμεσο αντίκτυπο 
στην ελκυστικότητα της περιοχής, στην προσβασιμότητά της από τους επισκέπτες και φυσικά θα 
έχει και αναπτυξιακά αποτελέσματα, με την έννοια ότι περισσότερο θα είναι πόλος έλξης αυτές οι 
περιοχές και όσο περισσότερο θα αναβαθμιστεί τουριστικά η πόλη και θα δημιουργηθούν 
καινούργιες θέσεις εργασίας στους τομείς της φιλοξενίας, όπως ονομάζεται ο τομέας της εστίασης 
ο ξενοδοχειακός ακόμα και η δημιουργική οικονομία δηλ. επιχειρήσεις που σχετίζονται με τον 
πολιτισμό.  
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Άλλος τομέας που έχει σημασία μέσα στη ΣΒΑΑ είναι οι καταρτίσεις, όπως η συνεργασία 
με το Επιμελητήριο Ημαθίας που κάναμε διαβούλευση, έχουμε κάποια προγράμματα 
επιμόρφωσης στους αντίστοιχους τομείς εξειδίκευσης. Μέσα είπαμε είναι και το ιστορικό 
εμπορικό κέντρο, όπου σε συνεργασία με τον εμπορικό σύλλογο προτείνουμε το κέντρο εμπορίου, 
το λεγόμενο open mall. Οι επεμβάσεις στον συνοικισμού του Προμηθέα εστιάζονται στην 
αναζωογόνηση των ελεύθερων χώρων, τη δημιουργία ενός καινούργιου χώρου άθλησης στα 
Εβραίικα μνήματα, βιοκλιματικές αναβαθμίσεις των παιδικών χαρών κ.α.  

Τέλος, ως προς τις κοινωνικές προκλήσεις, ένα πολύ μεγάλο κομμάτι αναφέρεται σε 
αυτές, ουσιαστικά πρόκειται για χρηματοδοτικές παρεμβάσεις στήριξης των φορέων που ασκούν 
κοινωνική πολιτική στην πόλη και στηρίζουν τις ευάλωτες ομάδες.  

Κάποιες καινούργιες δράσεις που θα κάνουμε μέσα στη ΣΒΑΑ είναι με τη δημόσια 
βιβλιοθήκη για την προώθηση της εκπαίδευσης καθώς και ένα πρόγραμμα προληπτικής ιατρικής 
για περιθωριοποιημένες ομάδες.  

Το πλάνο της στρατηγικής εδράζεται σε τέσσερις άξονες: Ο πρώτος είναι ανάδειξη του 
οικοπολιτιστικού αποθέματος ως αναπτυξιακού τουριστικού πόρου για την πόλη, ο δεύτερος 
λέγεται βιώσιμη αστικοκινητικότητα – προσβασιμότητα για όλους και έχει να κάνει με την 
προώθηση της μετακίνησης στην πόλη. Ο τρίτος άξονας είναι η στήριξη της τοπικής 
επιχειρηματικότητας και η προώθηση της απασχόλησης και ο τέταρτος η προστασία και 
υποστήριξη και ένταξη ευάλωτων και ευπαθών ομάδων.  

Οι παραπάνω άξονες εξειδικεύονται σε 13 ειδικούς στόχους που σύμφωνα με την 
πρόσκληση πρέπει να αντιστοιχούν σε αντίστοιχες επενδυτικές προτεραιότητες του ΕΣΠΑ και 
στους αντίστοιχους θεματικούς άξονες και σε συνολικά 47 παρεμβάσεις. Λέγοντας παρεμβάσεις-
έργα που είμαστε όλοι εκεί με την έννοια τεχνικό έργο και παρεμβάσεις άυλες συνολικού 
προϋπολογισμού 7.808.406 € εκ των οποίων για χρηματοδότηση από τη ΣΒΑΑ (γιατί είπαμε το 
όριο είναι τα 7.000.000) προτείνουμε 6.661.490€ να χρηματοδοτηθούν από τη ΣΒΑΑ.  

Οι υπόλοιπες δράσεις της τάξης των 832.210€ προέρχονται από ίδιους πόρους, με άλλα 
λόγια συνεργούν στη ΣΒΑΑ και κάποια έργα του τεχνικού προγράμματος που είναι προς 
εκτέλεση, άρα προέρχονται από ίδιους πόρους και επίσης συνεργούν στη ΣΒΑΑ και έργα τα 
οποία έχουμε ήδη εντάξει σε άλλους άξονες του ΠΕΔ όπως ανέφερε και ο Δήμαρχος, το 
κοινωνικό παντοπωλείο, το κοινωνικό φαρμακείο, το κέντρο κοινότητας που αναμένεται να 
ενταχθεί κοκ.  

Το κείμενο είναι καθαρά τεχνικό οπότε θα τρέξω σε έναν από τους πίνακες που 
περιλαμβάνει η πρόταση. Βλέπετε στον άξονα στρατηγικής 1, που είναι τα τεχνικά έργα και τα 
έργα περιβάλλοντος. Έχουμε τον επιμέρους ειδικό στόχο, τη βιοκλιματική αναζωογόνηση των 
ιστορικών τόπων Κυριώτισσας, Μπαρμπούτας και Παν.Δεξιάς και ανάδειξής τους ως τουριστικού 
πόλου. Συνοδεύεται και μια αιτιολόγηση και στην τελευταία στήλη βλέπετε το κρίσιμο στοιχείο, 
που είναι οι συνέργειες με άλλους ειδικούς στόχους δηλ. στοιχείο της ολοκληρωμένης 
προσέγγισης είναι ότι κάθε παρέμβαση που προτείνουμε συνεργεί και με άλλες και έχει ένα 
αυξητικό αποτέλεσμα όλο αυτό, δηλ. δεν είναι ξεκάρφωτες επεμβάσεις σαν να καρφιτσώνουμε 
ξεκάρφωτα πράγματα σε ένα χάρτη αλλά όλα μαζί συνεργούν σε μια κοινή λογική παρέμβασης.  

Ο δεύτερος ειδικός στόχος είναι παρεμβάσεις προστασίας και ανάδειξης της αρχαίας 
οχύρωσης της Βέροιας και των ασκηταριών στις όχθες του Τριπόταμου. Αυτά είναι έργα που 
πρότεινε η Εφορία Αρχαιοτήτων Ημαθίας και τα συμπεριλάβαμε.  

Ο τρίτος στόχος είναι η αναβάθμιση δημόσιων χώρων πρασίνου και αναψυχής που είναι 
μια πληθώρα μικρών έργων που είναι διαχυμένα σε όλη την περιοχή παρέμβασης. Στον δεύτερο 
άξονα βιώσιμη αστική κινητικότητα-προσβασιμότητα για όλους έχουμε τον ειδικό στόχο για 
παρεμβάσεις βελτίωσης της ασφάλειας και προσβασιμότητα σε περιοχές των σχολείων.  

Εδώ θα αξιοποιήσουμε τόσο τη μελέτη βιώσιμης αστικής κινητικότητας που είναι υπό 
εκπόνηση από την τεχνική υπηρεσία, όσο και το σχέδιο αστικής κινητικότητας που μόλις 
εγκρίθηκε από το Πράσινο Ταμείο και με ιδιαίτερη στόχευση στην ανακούφιση της 
περιβαλλοντολογικά υποβαθμισμένης κατάστασης γύρω από τα σχολεία όσον αφορά τις 
μετακινήσεις. Έχετε υπόψη σας τους κόμβους που είναι ιδιαίτερα επικίνδυνοι μπροστά στο 5ο 
σχολείο ή την περιοχή του 8ου σχολείου του 12ου κοκ.  
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Ο δεύτερος στόχος του άξονα αυτού είναι η προώθηση των ήπιων μέτρων μετακίνησης με 
προώθηση του ποδηλάτου, δημιουργία ποδηλατοδρόμων, με ένα σύστημα διαχείρισης των 
ποδηλάτων και με άλλες παρεμβάσεις.  

Στον τρίτο άξονα είναι η στήριξη της τοπικής επιχειρηματικότητας και προώθηση της 
απασχόλησης. Εδώ έχουμε το open mall στο κέντρο της πόλης, την έξυπνη εξειδίκευση και 
προώθηση της καινοτόμου επιχειρηματικότητας, αυτά είναι τα προγράμματα καταρτίσεων που 
πρότεινε το Επιμελητήριο Ημαθίας και κάποια ψηφιακά έργα προβολής της πόλης και των 
επιχειρήσεων.  

Τελειώνουμε με τον τέταρτο άξονα που είπαμε ότι είναι τα κοινωνικά έργα, έχουμε τους 
επιμέρους στόχους χρηματικής ενίσχυσης της λειτουργίας των δομών Πρόνοιας ευάλωτων 
ομάδων που είναι μια πληθώρα παρεμβάσεων. Έχουμε την πρόσβαση στην εκπαιδευτική 
διαδικασία των μειονεκτικών ομάδων, εδώ είναι το πρόγραμμα που θα κάνουμε με τη δημόσια 
βιβλιοθήκη. Προαγωγή της προληπτικής ιατρικής σε περιθωριοποιημένες ομάδες πληθυσμού που 
έχει στόχο τους Ρομά.  

Ο τέταρτος ειδικός στόχος είναι η ενεργή κοινωνική ένταξη για άτομα που πάσχουν από 
ψυχικές παθήσεις που συνεργαζόμαστε με τον ΤΟΨΥ και τον ΚΟΙΣΠΕ–ΔΕΣΜΟΣ και τέλος οι 
δομές καταπολέμησης της φτώχιας είναι αυτές που είναι ήδη ενταγμένες, το κοινωνικό 
παντοπωλείο, το κοινωνικό φαρμακείο, το κέντρο κοινότητας, οι οποίες συνεργούν στην συνολική 
στρατηγική και τη λογική παρέμβασης της ΣΒΑΑ. 

Μπέκης: Ήθελα να ρωτήσω, δεν κατάλαβα καλά, μια διευκρίνιση για το οικονομικό. 
Προβλέπεται να προκριθούν 4 δήμοι για συνολικά 21.000.000€, από 7.000.000€ αλλά δεν θα 
πάρουν τόσα τελικά;  

Δήμαρχος: Αυτή ήταν η ενημέρωση που υπήρχε, ότι θα εγκριθούν τρεις με τέσσερις 
προτάσεις και θα πάρουν αυτά τα 22.000.000€. Βέβαια το τι θα προκύψει στην πορεία άγνωστο 
λέω εγώ, γιατί υπάρχει και η πολιτική μέσα.  

Μπέκης: Υπάρχει προκήρυξη και αυτό που μας παρουσιάσατε είναι αυτό που θα κάνει ο 
Δ.Βέροιας; 

Γ.Κατσαβουνίδου: Σωστά. 
Μαρκούλης: Στην πρόταση βλέπω ότι λήφθηκε υπόψη η πρόταση της αρχαιολογίας. Θέλω 

να ρωτήσω το εξής, γιατί υπάρχει και το ζήτημα της αναοριοθέτησης, αλλά φρονώ ότι υπάρχει 
ένα θέμα σχετικά με τη σημειολογία των αρχαιολογικών χώρων με τις επιτρεπόμενες εργασίες και 
παρεμβάσεις.  

Γενική άποψη, πέρα από την πρόταση της Αρχαιολογίας για συγκεκριμένες παρεμβάσεις, 
έχουμε την έγκριση της αρχαιολογικής υπηρεσίας για την συγκεκριμένη πρόταση.  

Δεύτερον, αν υπάρξει έγκριση για τέσσερις δήμους για παράδειγμα και είναι 5.000.000€ 
που θα πάρει ο κάθε δήμος τι θα περικοπεί από την αντίστοιχη μελέτη; Τι θα αφαιρεθεί; Θα 
αφαιρεθούν έργα; θα αφαιρεθούν κοινωνικές δράσεις; τι θα επιλεγεί; Και ποιος είναι ο γνώμονας 
για την επιλογή αυτή;  

Υπάρχει η δυνατότητα, πέρα από αυτό το επικουρικό των 6.300.000€ να υπάρχει 
συμπλήρωση αυτού του ποσού από ίδιους πόρους να συμπληρωθεί το συνολικό κοστολόγιο της 
παρέμβασης; 

Πατσίκας: Ζητάμε 6,8 εκατ. είτε εγκρίνεται ολόκληρο είτε εγκριθεί ένα κομμάτι 
μικρότερο; Ή απλά απορρίπτεται γιατί είναι πολλά τα χρήματα;  

Ας πούμε ότι εγκρίνεται και αποφασίζεται να  ενταχθεί το έργο η διαδικασία από εκεί και 
πέρα ποια είναι; Πως θα προκηρυχθούν οι μελέτες; Για να δούμε αυτά που επικαλείται η πρόταση 
πως θα υλοποιηθούν γιατί τέτοιες μαγικές εικόνες ακούσαμε και με την άλλη αστική ανάπλαση 
αλλά όταν έφτασε το αποτέλεσμα νομίζω η πλειοψηφία απογοητεύτηκε. Και λίγο λαϊκά να 
ρωτήσω για τα έργα τα τεχνικά, θα φτιάξουμε καινούργια πεζοδρόμια; Θα ομορφύνουν οι 
γειτονιές; Θα γίνουν χώροι στάθμευσης; Ή θα χαθούν περισσότεροι στον αριθμό των μελετών; 

Γουλτίδης: Αν γίνει η αναοριοθέτηση του αστικού ιστού της Βέροιας, πόσο θα επηρεάσει 
την όλη κατάσταση; Γιατί από τα λεγόμενα που έχουμε ακούσει θα έχουμε διαρχία πάνω σε αυτό 
το θέμα.  

Είπατε ότι ήρθατε σε επαφή, εγώ κατάλαβα τι είναι η επαφή, η επαφή είναι από τα 7 εκατ. 
αν εγκριθούμε τα 6 θα μας τα πάρει η αρχαιολογία για ανάδειξη των μνημείων της, σας το λέω, 
αυτή είναι η επαφή που κάνατε, γι’ αυτό βάλατε εκείνο το τείχος το περίφημο και θα ήθελα να 
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σας κάνω την ερώτηση να μου πείτε με το χέρι στην καρδιά η αναλογία χρημάτων με τα έργα που 
προτείνετε είναι ρεαλιστικά; Με το χέρι στην καρδιά θέλω να μου απαντήσετε αν η αναλογία των 
χρημάτων, τα 7 εκατ. με τα έργα που προτείνονται αν είναι ρεαλιστικά. Μακάρι αλλά εγώ δεν 
θεωρώ ότι είναι ρεαλιστικά και μακάρι να το πετύχουμε. Τα 7 εκατ. δεν φτάνουν σε αυτά που 
λέμε, θα ξοδευτούν αλλού. 

Δήμαρχος: Θα απαντήσω εγώ στο πολιτικό κομμάτι και στα υπόλοιπα η κ.Γεωργιάδου και 
η κ.Κατσαβουνίδου. Το συνολικό ποσό είναι 22 εκατ. Μας είπαν όταν έγινε η ενημέρωση στην 
Περιφέρεια παρόντος και του κ.Τζιτζικώστα, ότι θα επιλεγούν 3 ή 4 προτάσεις. Αυτό μένει και να 
το δούμε, θεωρητικά η ενδιάμεση διαχειριστική αρχή. Τρεις προτάσεις σημαίνει από 7 κόμμα κάτι 
εκατ., τέσσερις σημαίνει από 5,5. Εγώ θα προχωρήσω παραπέρα οι πέντε προτάσεις σημαίνει από 
4,5 και δεν ξέρω και τι άλλο, άρα εμείς απαντάμε ναι. Και οχτώ σημαίνει από 2,5, δεν το ξέρουμε 
αυτό.  

Αυτό που έχει ειπωθεί είναι 3 ή 4 προτάσεις κι αυτό είμαστε υποχρεωμένοι να 
μεταφέρουμε κι εμείς εδώ. Προφανώς δεν μπορούν  να γίνουν περισσότερες προτάσεις, δεν 
μπορεί να γίνει το σύνολο των έργων τα οποία έχουν επιλεγεί από τη διοίκηση σε συνεργασία με 
την υπηρεσία. Προφανώς κάποια θα γίνουν, κάποια δεν θα γίνουν ή κάποια θα γίνουν σε 
μικρότερο βαθμό.  

Το δεδομένο είναι αυτό που διαβάσατε, ότι το 20% τουλάχιστον να προέρχεται από 
πόρους του ΕΚΤ και τουλάχιστον προς το παρόν κάποια άλλη δέσμευση δεν είναι γνωστή σε 
εμάς. 

Λαζαρίδης: Έγινε μια συνοπτική παρουσίαση δεδομένου ότι έχουμε και ανταγωνίστριες 
πόλεις σε όλα αυτά … 

Γ.Κατσαβουνίδου: Στις συναντήσεις που κάναμε με την Εφορία Αρχαιοτήτων μιλήσαμε 
με την κ.Κοτταρίδη για την ιδέα και είναι υπέρ της πρότασης εννοείται με ότι προβλέπει η 
νομοθεσία η οποία ειδικά για την περίπτωση του δημόσιου χώρου τίποτα δεν αλλάζει ως προς την 
υπάρχουσα κατάσταση και δυνητικά τι θα γίνει αν κηρυχθεί αρχαιολογικός χώρος δηλ. η 
διαδικασία αίτησης ήδη για εμάς για τις αστικές αναπλάσεις θα περάσει από όλα τα στάδια, θα 
φτάσει μέχρι το ΚΑΣ η μελέτη. Δεν επηρεάζει η κήρυξη του αρχαιολογικού χώρου αν ποτέ γίνει 
τη μελέτη αυτή.  

Η χρηματοδότηση δεν είναι αυτή που θα έπρεπε να είναι αν σκεφτούμε ότι το 
προηγούμενο πρόγραμμα των αστικών αναπλάσεων έφτασε τα 9 εκατ. που αφορούσε αστική 
ανάπλαση και τίποτε άλλο στην προγραμματική περίοδο. Τώρα μιλάμε 7εκατ. και εμπεριέχει και 
όλους τους άλλους άξονες δράσης. Όμως θα προσπαθήσουμε, γι’ αυτό κι είναι στοχευμένες οι 
παρεμβάσεις κι όπως είπε και ο κ.Λαζαρίδης αναλυτικά δεν σας δείχνουμε γιατί είναι σε 
προκαταρτικό στάδιο, αλλά θα προσπαθήσουμε οι παρεμβάσεις προφανώς να προσαρμοστούν 
στο χρηματοδοτικό σχέδιο. Δεν θα μπορέσει ποτέ να εγκριθεί έτσι και αλλιώς ένα σχέδιο, οι 
μελέτες πρέπει να είναι ώριμες και με συγκεκριμένο προϋπολογισμό. Άρα θα προσαρμοστούμε 
στο που τελικά θα καταλήξει να είναι ο τελικός προϋπολογισμός. Επίσης το τι θα χρειαστεί να 
κοπεί για να πέσει αυτός ο προϋπολογισμός είναι κάτι που δεν θα το αποφασίσουμε εμείς, ο 
δήμος.  

Εφόσον περάσουμε στο δεύτερο στάδιο, μετά με καθοδήγηση της ενδιάμεσης 
διαχειριστικής αρχής θα γίνει η περικοπή και μπορεί να πει θα περικόψετε κάθε άξονα κατά 25% 
ή θα κόψετε όλο το πακέτο από κάποιες συγκεκριμένες δράσεις, θα ακολουθήσουμε και εμείς τις 
οδηγίες γιατί αυτοί είναι ουσιαστικά οι χρηματοδότες.  

Εννοείται ότι μπορεί να χρηματοδοτηθούν από το τεχνικό πρόγραμμα τα έργα τα οποία 
δεν θα μπορέσουν να χρηματοδοτηθούν, δηλ. να συμπληρώσει ο δήμος από ίδιους πόρους και 
αυτό είναι και το λογικό.  

Για να έχει ολιστικό χαρακτήρα η στρατηγική, πως θα γίνει να κόψουμε πολλά κομμάτια 
και να είναι πάλι ολιστική; Αυτό θα πρέπει να το συζητήσουμε με τη διαχειριστική αρχή πως θα 
το κάνουμε. Η διαδικασία είναι 20 Ιανουαρίου καταθέτουν οι 8 δήμοι τις προτάσεις τους. Η 
αξιολόγηση θα γίνει με κριτήρια και με φύλλα βαθμολόγησης και μετά θα έχουμε και δικαίωμα 
ένστασης.  

Σίγουρα δυο μήνες θα πάρει όλη αυτή η διαδικασία και μετά θα ανακοινωθεί ποιοι δήμοι 
περνάνε στο δεύτερο στάδιο όπου επανυποβάλλουμε όλο αυτό το τεύχος, αλλά διπλάσιο σε όγκο 
και σε λεπτομέρεια, όπου θα έχουμε για κάθε παρέμβαση ένα συνοπτικό τεχνικό δελτίο 
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συγκεκριμένο, με προμετρήσεις, με προκαταρτικές μελέτες, ακόμη πιο μεγάλ,ο ίσως θέλει άλλους 
δυο μήνες γι’ αυτό και μετά θα αρχίσουν να προκηρύσσονται τα έργα. Αυτό είναι το καινούργιο 
στοιχείο της προγραμματικής περιόδου, δεν θα προκηρύσσονται, ενδιάμεσος φορέας θα είναι ο 
Δ.Βέροιας κατά κάποιον τρόπο ιδίως για τις παρεμβάσεις που έχουν άλλους δικαιούχους. Θα 
συγκροτηθεί μια ομάδα αξιολόγησης μέσα στο Δ.Βέροιας που έχουμε ήδη συγκροτήσει και θα 
είναι ο ενδιάμεσος φορέας που θα κρίνει την ωριμότητα των τελικών δικαιούχων για να πάρουμε 
σιγά-σιγά τις χρηματοδοτήσεις και το χρονοδιάγραμμα φτάνει μέχρι το 2023 και πρέπει να είναι 
ρεαλιστικό.  

Αυτό που έχουμε καταθέσει κάποια πράγματα ξεκινάνε ευθύς εξαρχής, το έχουμε βάλει 
Ιούλιο του 2017, οι κοινωνικές δράσεις πχ είναι έτοιμες για να χρηματοδοτηθούν, κάποιες 
χρειάζονται ένα ή και περισσότερα χρόνια ωρίμανσης, ιδίως για τα τεχνικά έργα χρειάζονται  να 
ολοκληρωθούν και να γίνουν πολύ καλές οι μελέτες. Οι μελέτες δεν έχουν γίνει ακόμα 

Πατσίκας: Θα τις κάνει ο δήμος ή θα γίνουν με διαγωνισμούς; Για τα έργα των 
πεζοδρομίων, του εμπορικού κέντρου, ποιος κάνει το σχέδιο; 

Γ.Κατσαβουνίδου: Αυτό είναι θέμα της διοίκησης σε συνεργασία με τις υπηρεσίες, τη 
διαθεσιμότητα των υπηρεσιών. Οι διαδικασίες είναι πάντα συγκεκριμένες ή ανάθεση ή 
διαγωνισμός. Οπότε η διαδικασία είναι αρκετά χρονοβόρα, όλα με το καινούργιο ΕΣΠΑ είναι 
πολύ χρονοβόρα και πολύ πιο δύσκολα από τις προηγούμενες προγραμματικές. 

Μ.Γεωργιάδου: Σε αυτή την προγραμματική περίοδο όλη η διαδικασία είναι τελείως 
διαφορετική. Ας πάρουμε ένα παράδειγμα για να σας αναφέρω πως ακριβώς θα λειτουργήσει το 
σχήμα. Έχουμε βάλει για το κοινωνικό κομμάτι κάποιες δράσεις. Αυτές θα τις υλοποιήσει ο κάθε 
φορέας μόνος του, εμείς είμαστε αυτοί που κατεβάζουμε μια πρόταση μετά από διαβούλευση και 
στην οποία ο κάθε φορέας θα έχει το κομμάτι του. Όταν βγει μια πρόσκληση που θα αφορά στο 
γηροκομείο, το γηροκομείο είναι αυτό που θα την τρέξει και θα χρηματοδοτηθεί έχοντας εμάς σαν 
ενδιάμεσους φορείς.  

Επίσης έχει γίνει από το τμήμα προγραμματισμού με μεγάλη προσοχή η κατάσταση του 
πίνακα των έργων έτσι ώστε να μπορούν να αποσπαστούν κομμάτια χωρίς το τρίπτυχο φύση – 
ιστορία – φιλοξενία να επηρεαστεί τα μέγιστα. Γιατί οπωσδήποτε και μεγαλύτερη χρηματική 
διάθεση αν υπήρχε θα μπορούσαμε να φτιάξουμε περισσότερα πράγματα, αλλά και αν τελικά 
εγκριθούμε κι η πίστωση που θα πάρουμε δεν είναι η προσδοκώμενη, να υπάρχει τέτοια 
δυνατότητα προσαρμογής των τεχνικών έργων ώστε να μην εκτραπούμε από το στόχο μας.  

Αυτό που είπατε για την αρχαιολογία, τα προτεινόμενα έργα από την αρχαιολογία έχουν 
συγκεκριμένο προϋπολογισμό και εκείνη που θα τα υλοποιήσει είναι όχι ο Δ.Βέροιας αλλά η 
αρχαιολογία, οπότε δεν τίθεται κανένα ζήτημα σε ότι αφορά σε αυτές τις παρεμβάσεις. Κι όπως 
σας είπε για το υπόλοιπο κομμάτι των έργων παρεμβάσεων για τις …. περιοχές έχουμε ένα 
δεδομένο τα διατάγματα των διατηρητέων που ούτως ή άλλως όπως σας είπε και η 
κ.Κατσαβουνίδου προαπαιτούν έγκριση από κεντρικά αρχαιολογικά συμβούλια. Άρα δεν έχουμε 
να αντιμετωπίσουμε στην υλοποίηση κάποιο ιδιαίτερο πρόβλημα.  

Μπέκης: Δήμαρχε είπατε ότι θα επιλέξει η ενδιάμεση διαχειριστική αρχή και στο πρώτο 
και στο δεύτερο στάδιο; … 

Δήμαρχος: Είναι η υπηρεσία της Περιφέρειας η οποία ελέγχει τις χρηματοδοτήσεις, 
παράδειγμα ήταν αυτή που έκανε όλο τον έλεγχο στο καινούργιο σχολικό συγκρότημα. Αυτή 
έλεγχε τους λογαριασμούς προκειμένου να πληρωθούν οι λογαριασμοί, αυτή έκανε τους ελέγχους 
για την πορεία του έργου κι αυτή πιστοποίησε ότι το έργο ολοκληρώθηκε έντεχνα. Κάνει αυτή τη 
δουλειά, όλα τα έργα περνάνε από αυτήν. 

Μπέκης: Και η περίπτωση οι τρεις ή τέσσερις δήμοι να γίνουν οχτώ; 
Δήμαρχος: Αυτό κ.Μπέκη μάλλον είναι πολιτικό θέμα 
Μαρκούλης: Καλύφθηκα στις ερωτήσεις που έκανα, αλλά ένα ζήτημα που ανακύπτει είναι 

επί της ουσίας, επειδή μίλησε η κ.Γεωργιάδου για τροποποίηση του τεχνικού προγράμματος: 
Υπάρχει η δυνατότητα να γίνει τροποποίηση σε περίπτωση που υπολείπεται η έγκριση σε σχέση 
με την πρόταση και από ποιο κομμάτι του τεχνικού προγράμματος, γιατί το τεχνικό πρόγραμμα 
όπως θα είδατε ήταν κουτσουρεμένο. 

Μ.Γεωργιάδου: Εμείς όταν αναφερθήκαμε και σας είπαμε ότι θα τροποποιήσουμε 
εννοούσαμε το χρηματοδοτικό σχήμα της ΣΒΑΑ, δεν έχει να κάνει με το τεχνικό πρόγραμμα. Δηλ 
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αν μας δώσουν λιγότερα χρήματα το χρηματοδοτικό σχέδιο της ΣΒΑΑ δεν θα αλλάξουμε το 
ισχύον τεχνικό πρόγραμμα. 

Μαρκούλης: Τι θα βγάλετε από έξω; 
Γεωργιάδου: Αυτό θα γίνει σε συνεννόηση με τη διαχειριστική αρχή. 
Μπέκης: Να πω ότι ήταν πολύ καλή η δουλειά που παρουσιάστηκε από την υπηρεσία που 

ανέλαβε να συντάξει την πρόταση και ιδιαίτερα κατά τη γνώμη μου ήταν πολύ επιτυχημένη η 
επιλογή του χώρου. Δεν είναι ακριβώς όλη η πόλη, εγώ έκατσα στο εμπορικό κέντρο και έκατσα 
και στην όχθη του Τριποτάμου γιατί ο ποταμός είναι πλούτος για την πόλη και θα πρέπει με 
κάποιους τρόπους να αναδειχθεί αυτό. Είμαστε από τις λίγες τυχερές πόλεις που έχουμε ένα 
ποτάμι να την διασχίζει.  

Θα ήθελα πολιτικά να σημειώσω τα εξής: Γίνεται μια πρόταση με βάση την πληροφόρηση 
που έγινε από την Περιφέρεια ότι το ποσό είναι τόσο συνολικά αν είναι 3 ή 4 δήμοι αλλά στην 
πορεία μπορεί οι δήμοι να είναι περισσότεροι και αυτό είπε ο Δήμαρχος, είναι πολιτική απόφαση 
και θα δούμε ποιοι και πως θα την πάρουν.  

Προφανώς αν συμβεί κάτι τέτοιο και η πρόταση του Δ.Βέροιας προκριθεί και είναι και 
άλλες έξι – οχτώ προτάσεις θα πρέπει αυτό το όλο σχέδιο να προσαρμοστεί στα καινούργια 
δεδομένα με τα ίδια περίπου σε μικροκλίμακα που αφορούν τον ολιστικό χαρακτήρα και όχι τον 
ολοκληρωμένο, γιατί υπάρχει ένα πρόβλημα με αυτή την έννοια του ολοκληρωμένου, πια θα πω 
μετά.  

Θέλω να πω γενικότερα ότι είναι καλό, δεν θα είναι κακό, αλλά δεν νομίζω ότι πρέπει να 
περιμένουμε και πάρα πολλά ακόμα και αν εγκριθεί μια τέτοια ενέργεια και ότι συνεπάγεται για 
έργα που θα γίνουν στην πόλη.  

Δεν μπορώ να καταλάβω πως μια τέτοια επένδυση με αυτά τα χαρακτηριστικά θα ανοίξει 
κλειστά εμπορικά μαγαζιά στην πόλη, αλήθεια δεν μπορώ να το καταλάβω. Δεν μπορούμε να 
περιμένουμε πολλά επίσης με ένα χαρακτήρα έργων που θα έχουν επί της ουσίας στόχο να 
καλλωπίσουν, να ευπρεπίσουν, να αναδείξουν κάποιες περιοχές και όχι βασικά ζητήματα που έχει 
η πόλη.  

Η πόλη έχει βασική ανάγκη για να ζήσει ομαλά παρκινγκ, τρία τουλάχιστον μεγάλα 
παρκινγκ. Έχει βασική ανάγκη από δρόμους και στον Προμηθέα δεν μπορώ να καταλάβω πως θα 
γίνουν δρόμοι χωρίς πολλά λεφτά ή πολλές αποζημιώσεις, γιατί υπήρχε μια πολύ άσχημη δόμηση 
σε όλη την περιοχή εκεί. κι ένα από τα πράγματα που απασχολούν ή που είναι πρόβλημα για την 
περιοχή του Προμηθέα είναι αυτή η άναρχη δόμηση που έγινε κι η απουσία ελεύθερων χώρων.  

Σε τελική ανάλυση το πολιτικό ζήτημα έγκειται στο εξής: Μέσω αυτών των 
προγραμμάτων των ΕΣΠΑ κλπ. δίνουν κάποιο ψίχουλο άνθρωποι δυνάμεις που παίρνουν από το 
2009 από τον ελληνικό λαό όχι πολλαπλάσια, χιλιοπολλαπλάσια και μας δίνουν από την άλλη 
μεριά κάποιο ψίχουλο.  

Εν πάση περιπτώσει δεν θα πούμε όχι, θα πούμε ναι και θα ζητήσουμε να είναι όσο το 
δυνατόν περισσότερο προσεχτικοί. Με τα δείγματα που μας δώσατε είναι κατά τη γνώμη μου και 
λεπτομερής η πρόταση έτσι ώστε σε περίπτωση που απορριφθεί να φανεί ότι απορρίπτεται για 
πολιτικούς λόγους. 

Μαρκούλης: Εγώ Πρόεδρε από την πλευρά μου διαβάζοντας περισσότερο το εισηγητικό, 
βλέπω ότι καταρχάς έχουμε μια πρόσκληση η οποία απευθύνθηκε στους αρμόδιους φορείς 
31/8/2016, έχουμε μια επόμενη πρόσκληση με ημερομηνία 7/11/2016 όσον αφορά την 
καταληκτική ημερομηνία υποβολής των προτάσεων, όπερ σημαίνει ότι μέχρι τότε δεν είχε ληφθεί 
μέριμνα και από τον Δ.Βέροιας και από άλλους δήμους προκειμένου να υποβληθεί σχετική 
πρόταση και κάποιοι δεν λάβανε σοβαρά την πρόσκληση αυτή προκειμένου να υποβάλλουν 
προτάσεις. Βλέπω ότι είμαστε στο Γενάρη και σήμερα συζητείται το θέμα, προφανώς δεν έχουμε 
να πούμε τίποτα σε σχέση με τους υπαλλήλους που δεν έχουν οποιαδήποτε ευθύνη. Είναι αυτοί οι 
οποίοι προφανώς έχουν το λιγότερο μερτικό σε όποια ευθύνη δεδομένο ότι η πολιτική 
προϊσταμένη αρχή είναι αυτή η οποία χαράσσει τους στόχους. Αν δεν υπάρχει πολιτική 
προϊσταμένη αρχή είναι αυτοί η οποία χαράσσει τους στόχους. Πολιτική προϊσταμένη αρχή η 
οποία να έχει στόχους είναι προφανές ότι δεν μπορεί να υπάρχει, υπαλληλικό προσωπικό και οι 
άνθρωποι κάνουν ότι καλύτερο μπορούνε σε αυτή την κατεύθυνση.  

Δεύτερον, δεν μπορεί να έρχεται εδώ μια πρόταση και να λέμε ότι εμείς για λόγους 
ανταγωνισμού ενδεχόμενα θέλουμε να κρύψουμε κάτι, πρέπει να είμαστε πιο ανταγωνιστικοί από 
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τα Γιαννιτσά από την Έδεσσα από την Κατερίνη. Κρατάμε μυστικά πίσω από το δάχτυλο; 
Ερχόμαστε να εγκρίνουμε μια πρόταση χωρίς να ξέρουμε τι αφορά αυτή η πρόταση; 
Διαπιστώσεις κάνω και νομίζω ότι στις διαπιστώσεις πρέπει να απαντήσει κάποιος αρμοδίως, θα 
πρέπει να πει τι πραγματικά συμβαίνει και αν δεν μπορεί να απαντήσει να πει δεν μπορώ να 
απαντήσω.  

Τρίτον, δεν μπορεί να έχουμε συντεταγμένη θέση του Δ.Βέροιας, της Περιφέρειας 
εναντίον της πρότασης για την αναοριοθέτηση, να μην έχουμε λύσει αυτό το θέμα, γιατί νομίζω 
ότι πρέπει να λυθεί αυτό το ζήτημα, να μιλάμε για πολιτισμική αναβάθμιση και σχεδιασμό για 
πολιτική αναβάθμιση και να μην έχουμε τη δυνατότητα να συνεννοηθούμε η αρχαιολογική 
υπηρεσία με την Περιφέρεια και τον Δήμο της Βέροιας. Λέμε ότι καλώς έχει η Περιφέρεια αυτή 
την άποψη που έχει και καλώς την έχει και ο Δ.Βέροιας και έχει και μία άποψη η αρχαιολογική 
υπηρεσία. Το ζήτημα πρέπει να λυθεί δεν πρέπει να διαιωνίζεται.  

Θα πρέπει επιτέλους να καθίσουμε στο τραπέζι, δεν θα κάνουμε κινήσεις εντυπωσιασμού 
να συγκεντρώνεστε εδώ οι νυν και οι απερχόμενοι προκειμένου να δίνεται συνεντεύξεις τύπου και 
να λέτε ότι εμείς λέμε όχι στην αρχαιολογία και όχι στους αρχαιοκάπηλους. Θα καθίσετε, θα 
ενσκήψετε στο πρόβλημα και θα πρέπει να καθίσετε να έχετε συγκεκριμένο χωρικό σχεδιασμό για 
το τι θα γίνει στην πόλη της Βέροιας, γιατί η πόλη της Βέροιας και οι πολίτες δεν λένε όχι σε αυτά 
τα 5 εκατ., στα 7, στα 8 ή στα 10. Λένε ναι αλλά για να είναι αυτά τα εκατομμύρια 
εποικοδομητικά και να παρέχουν πραγματική ανάπτυξη. Θα πρέπει από την πλευρά σας να έχετε 
σχεδιασμό ρεαλιστικό ο οποίος θα είναι συμβατός με τις ανάγκες τις πολιτιστικές και τις 
πολιτιστικής κληρονομιάς αυτής της πόλης.  

Αυτά έχω να πω, δεν θέλω ούτε τον έξυπνο να κάνω αλλά νομίζω ότι είναι ζητήματα 
βασικής δομής τα οποία θα πρέπει να τα λύσουμε και αν δεν μπορούμε τρεις υπηρεσίες να 
καθίσουμε και να βάλουμε τα πράγματα στη θέση τους. Νομίζω ότι δεν θα μπορέσουμε να 
λύσουμε κανένα πρόβλημα και πολύ περισσότερο αυτά που απασχολούν την κεντρική πολιτική 
σκηνή. 

Γουλτίδης: Εγώ θα ήθελα να ευχηθώ στην ομάδα που δούλεψε να έχουμε θετική εξέλιξη, 
αλλά θέλω να σας θυμίσω και κάτι που είπα το καλοκαίρι, ότι τα πρώτα 100 χρόνια είναι για τη 
Βέροια δύσκολα, μετά θα συνηθίσετε. Αυτό που είπα, με επιβεβαίωσε και η κ.Γεωργιάδου, 
μακάρι να εγκριθεί και θα εγκριθεί αλλά τα λεφτά θα τα διαχειριστεί άλλος.  

Θυμηθείτε αυτό που σας λέω σήμερα. Γι’ αυτό και σας είπα ότι τα πρώτα 100 χρόνια είναι 
δύσκολα και γι’ αυτό θα πρέπει να δούμε τι θα κάνουμε με την αναοριοθέτηση, να μην το 
αφήσουμε γιατί είναι βούτυρο στο ψωμί της Εφορίας αυτά τα λεφτά. Αν εγκριθούν αυτά τα 7 
εκατ. συνάδερφοι σας βεβαιώ από τη στιγμή που μας είπε ότι θα πάει ΚΑΣ κ.Σοφιανίδη θα πάρει 
όλο το μέρος, ότι θέλει θα περάσει. Αυτά τα 7 εκατ. αν τα πάρει θα περάσει στα χέρια άλλου 
διαχειριστή. 

Κορωνάς: Σχετικά με αυτό που ειπώθηκε ότι από 4 μπορεί να γίνουν 8, επειδή αυτό το 
πράγμα βλέπω ότι πάρα πολύ καιρό προτιμάται ως μια κοινωνική πολιτική ισονομίας να πω ότι 
αυτό το πράγμα μόνο κοινωνική ισονομία δεν είναι, διότι όταν πας να επιμερίσεις ένα ποσό των 
22 εκατ. σε 8 δήμους κάποιους θα τους αδικήσεις κατάφορα, διότι άλλες ανάγκες έχει η Βέροια 
με βάση την πρόταση που προτείνει 7 εκατ. το χρηματοδοτούμενο κομμάτι του προγράμματος 
άλλες έχει η Έδεσσα που είναι 30.000. Επομένως δεν πριμοδοτείς ισόνομα τους εν δυνάμει 
δικαιούχους, αδικείς κατάφορα κάποιους που έχουν μεγαλύτερες ανάγκες.  

Κατά συνέπεια θεωρώ ότι πρέπει να επιλεγούν οι τέσσερις προτάσεις με βάση τη διαίρεση 
του συνολικού ποσού είναι η πιο δίκαιη.  

Από εκεί και έπειτα σε περίπτωση που ο δήμος ο δικός μας δεν εγκριθεί, αν επικρατήσουν 
κάποιοι άλλοι δήμοι θα ήταν πολύ καλό να είναι αιτιολογημένη η απάντηση γιατί αυτός ο οποίος 
ιεραρχεί και κρίνει τις προτάσεις αυτές είναι η Περιφέρεια η οποία θα πρέπει να απορρίψει μια 
πρόταση του δήμου Βέροιας αιτιολογημένα. Γιατί όπως κι εμείς θα πρέπει να απολογηθούμε 
στους δημότες μας για ποιο λόγο δεν προκριθήκαμε θα πρέπει και αυτοί να απολογηθούν στους 
ίδιους δημότες για ποιο λόγο δεν τους εγκρίνανε, αιτιολογημένα πάλι βέβαια.  

Θεωρώ ότι θα επικρατήσει η λογική κι ο εξορθολογισμός και δεν θα γίνει αυτός ο 
καταμερισμός σε 8 δήμους, διότι θα πάρουμε 1,5 - 2 εκατ. ένα ποσό καθόλου ευκαταφρόνητο 
αλλά δεν είναι αυτό το ποσό που μας ικανοποιεί την ανάγκη που έχουμε κάνει αυτή την πρόταση. 
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Πατσίκας: Σαφώς και είναι κάτι θετικό που θα το ψηφίσουμε και θα το στηρίξουμε και θα 
είμαστε από κοντά να το παρακολουθούμε, απλά υπάρχει μια ειδοποιός διαφορά. Όπως είναι 
δομημένα τα προγράμματα του ΕΣΠΑ, του προηγούμενου του νυν και του επόμενου, είναι πολύ 
καλά αυτά τα σχέδια, απαντούν στα ερωτήματα του προγράμματος ώστε να έχουμε ελπίδες να 
εγκριθεί, αλλά πολύ φοβάμαι ότι μένουν ανάγκες των πολιτών να απαντηθούν που έχουν 
μεγαλύτερη προτεραιότητα από αυτά.  

Σκοπός είναι να καταφέρετε να βρείτε μια χρυσή τομή μέσα σε όλο αυτό τον κυκεώνα των 
περιγραφών και των σχεδίων να μπορέσουν να γίνουν κάποια πρακτικά πράγματα για την 
καθημερινότητα των πολιτών. 

Δήμαρχος: Να ξεκινήσω από το τελευταίο που ανέφερε ο κ.Πατσίκας: Ξέρουμε καλά ότι 
τα λεφτά δίνονται για συγκεκριμένους λόγους και όχι για τους λόγους που βολεύουν εμάς και 
αυτό είναι κάτι που πρέπει να το ακολουθήσουμε. Πρέπει να πω ότι είμαστε από τους ελάχιστους 
δήμους που για τις 18/11/ που στην καταληκτική ημερομηνία ήμαστε έτοιμοι κι αυτό φαίνεται 
από τις διαδικασίες που είχαμε κάνει μέχρι τότε. Το μόνο που δεν είχε γίνει μέχρι τότε, γιατί μας 
πρόλαβε η 7/11, όπως ανέφερε ο κ.Μαρκούλης, ήταν αυτή η συνεδρίαση και τίποτε άλλο. Όλα τα 
άλλα είχαν γίνει κι είναι εύκολο να το παρακολουθήσει κανείς, σε αντίθεση με άλλους 
γειτονικούς δήμους που τη διαβούλευση την έκαναν το Δεκέμβριο και άρα σημαίνει ότι δεν ήταν 
έτοιμοι. Ας δει και ποιοι ήταν αυτοί οι δήμοι. Δεν είχαμε κανένα λόγο μέσα στο Νοέμβριο να 
φέρουμε την πρότασή μας για να περάσει από το Δ.Σ. όταν έχει πάρει 2 μήνες παράταση.  

Γιατί κρατάμε κρυφά; Γιατί όλοι οι δήμοι κρατάνε κρυφή την πρότασή τους. Αυτή είναι 
πάγια τακτική όλων των δήμων, δηλ. ο δήμος δεν αφήνει να διαρρεύσει η πρόταση που έχει γιατί 
θεωρεί ότι στοιχεία, επειδή βαθμολογούνται όλα αυτά, μπορεί να διαρρεύσουν και να 
χρησιμοποιηθούν και από άλλους δήμους, είναι μια ανταγωνιστική διαδικασία καλώς ή κακώς. 

Όσον αφορά το θέμα της αρχαιολογίας θεωρώ ότι κακώς εμπλέκεται αυτή τη στιγμή η 
διένεξη που υπάρχει με την αρχαιολογία. Είναι κάτι διαφορετικό αυτή η πρόταση και νομίζω το 
είπανε κι οι υπηρεσιακοί ότι είναι συγκεκριμένες οι προτάσεις που κατατίθενται δηλ. τα 
κοινωνικά κομμάτια θα έχουν ένα συγκεκριμένο προϋπολογισμό ανά πρόταση. Τα έργα που θέλει 
να κάνει ο δήμος οι αναπλάσεις θα είναι ανά πρόταση, όπως και αυτή η όποια χρηματοδότηση θα 
υπάρχει για την αρχαιολογία θα είναι πολύ δεδομένη. Τουλάχιστον από όσα ξέρουμε και έχουμε 
δει δεν θα μπορεί να υπάρξει κάτι άλλο. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 3-1-2017 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις με αρ. πρωτ. 5698/31-8-2016 και 7834/7-11-2016 προσκλήσεις της Περιφέρειας 
Κ.Μακεδονίας. 
3.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και του άρθρου 96 
του Ν.3463/2006.  

 
Αποφασίζει Ομόφωνα 

 
Α) Εγκρίνει την υποβολή πρότασης από το Δήμο Βέροιας, στα πλαίσια της πρόσκλησης 

της Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας για την υποβολή προτάσεων με τίτλο «Ολοκληρωμένες χωρικές 
επενδύσεις βιώσιμης ανάπτυξης στα αστικά κέντρα της Περιφέρειας Κ.Μακεδονίας πλην 
Θεσσαλονίκης». 

Β) Εγκρίνει το συνημμένο στην εισήγηση Τεύχος Πρότασης Α΄ Σταδίου. 
Γ) Εξουσιοδοτεί τον Δήμαρχο Βέροιας Κωνσταντίνο Βοργιαζίδη για την υπογραφή  όλων 

των σχετικών εγγράφων και τις παραπέρα ενέργειες. 
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Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  2 / 2017 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Γκόγκα  
Θ. Αγγελίνας  Χ. Κεχαΐδης  
Χ. Κούτρας     
Β. Παπαδόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α. Σιδηρόπουλος  Γ. Λιλιόπουλος  
Δ. Κουλουριώτης     
Δ. Τραπεζανλής     
Θ. Κορωνάς     
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Γ. Κάκαρης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Λ. Ακριβόπουλος     
Σ. Ασλάνογλου     
Ε. Ιακωβίδου     
Χ. Γαϊτάνου     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Ι. Κυρατλίδης     

Μ. Σουμελίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Ζ. Πατσίκας     
Γ. Γουλτίδης     
Σ. Ελευθεριάδου     
Η. Τσιφλίδης     
Ν. Μπέκης     
Π. Παπαδίνα     
Α. Μαρκούλης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  13-1-2017 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

Σ. Στουγιάννος 
Γ. Μελιόπουλος 
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